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 الموخص:
اهى يػرفة يدى جٓفر الأّداف اهحَظًٕٕة هدى المدٔرٔة اهػاية هودفاع المدٍي، هيػرفة يدى جأدٕر الأّداف  ّدفث اهدراسة

اهحَظًٕٕة المحٓفرة في المدٔرٔة اهػاية هودفاع المدٍي الاردٍي في الأداء. ههحدلٕق ّذُ الاّداف جى اسحخدام يَْج المسح 
اخحٕار غَٕة جى اء اهجْاز الإدارو هوًدٔرٔة اهػاية هودفاع المدٍي الاردٍي، هالاجحًاغي هكد جكّٓن يجحًع اهدراسة يٌ جًٕع أغض

%( يٌ يجحًع اهدراسة. هكد جًػث اهتٕاٍات يٌ خلال الاسحتٕان. ّذا هكد جى اخحتار فرضٕات 02غشٓائٕة يَحظًة شكوث ٍستة )
 اهدراسة ةأساهٕب الإخطاء اهٓضفي هاهحدوٕوي.

َحائج كان اةرزّا، ارجفاع اسحجاةة اهػَٕة ةالإٔجاةٕة ٍدٓ الأّداف اهحَظًٕٕة، هاهحٓفر المرجفع هْا جٓضوث اهدراسة اهى يجًٓغة يٌ اه
هلأّداف اهحَظًٕٕة في أداء اهجْاز الإدارو هوًدٔرٔة  (α ≤ 0.05)غٌ الاداء. كذهم هجٓد جأدٕر ذه دلاهة إخطائٕة غَد يسحٓى اهدلاهة 

%( هّي كًٕة جشٕر إهى هجٓد ارجتاط 50.5اهػاية هودفاع المدٍي. فلد ةوغث ٍستة جأدٕر يحغٕر الأّداف اهحَظًٕٕة ةًحغٕر الأداء )
هودّفاع المدٍي ، هٔلاخظ أنّ يػاين  ظردو يحٓسط اهلٓة ةٌٕ يحغٕر الأّداف اهحَظًٕٕة هيحغٕر أداء اهجْاز الإدارو هوًدٔرٔة اهػاية

%( هّي كًٕة يرجفػة ٍستٕاى. هكد اهضث اهدراسة ةًجًٓغة يٌ اهحٓضٕات، ًٔكٌ ان جرفع يٌ خاهة جأدٕر 50.5(  كد ةوؼ ) R2اهحددٔد )
 الأّداف اهحَظًٕٕة في الاداء هدى اهجْاز الادارو هوًدٔرٔة اهػاية هودفاع المدٍي الاردٍي.

 .الأّداف اهحَظًٕٕة، الأداءكوًات يفحاخٕة:    
The Effect of Organizational goals in the Performance of the Administrative Apparatus of the Directorate General of 

Civic Defense 

Abstract: 
The study aimed to know the availability of Organizational goals in the Directorate General of Civil 

Defense. and to know the impact of the Organizational goalsavailable in the Directorate General of Civil 

Defense in performance. To reach the previous, the social survey methodology was used. The study 

population may be from all the members of the administrative apparatus of the General Directorate of the 

Jordanian Civil Defense. A random sample was chosen which formed 20% of the study population. Data 

were collected through the questionnaire. The hypotheses of descriptive and analytical statistical methods 

were tested through the statistical package program. 

The study reached a number of results, the most prominent of which was the positive response of the sample 

towards the organizational goals. There is also a statistically significant effect at the level of significance 

(0.05 α α) for organizational objectives in the performance of the administrative apparatus of the General 

Directorate of Civil Defense. (52.5%). This indicates that there is a strong correlation between the variable 

of the organizational objectives and the variable of the performance of the administrative apparatus of the 

General Directorate of Civil Defense. It is noted that the coefficient of determination (R2) reached 72.5% 

Relatively high. The study recommended a set of recommendations, which can increase the status of the 
impact of organizational objectives in the performance of the administrative body of the Directorate General of Civil Defense of 
Jordan. 

 

Keywords: Organizational goals, performance. 
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one sample t- test 

    
  

test value .

للأهذاف التٌظُوُت فٍ أداء الجهاص الإداسٌ  (a=0.05)تٌصّ الفشضُت ػلً أًّه "َىجذ تأثُش رو دلالت إحصائُت ػٌذ هستىي 

البسُط شَت الؼاهت للذفاع الوذًٍ". ولبُاى الأثش بُي الوتغُشَّي التابغ والوستقل، تنّ الؼول ػلً اختباس الفشضُت باستخذام تحلُل الاًحذاس للوذَ

أٌ هي  الزٌ َوكٌٌا هي دساست الؼىاهل التٍ تؤثش فٍ الوتغُش التابغ، وبالتالٍ َجؼلٌا هزا الٌىع هي التحلُل قادسَي ػلً تىقغ تأثُش التّغُش

 الوتغُّشاث الوستقلّت ػلً الوتغُش التّابغ.

 التأثير بين عامل الاهداف التنظيمية والاداء لاختبار الانحدار( نتائج 81جدول )ال

F 
 (R R2 (F 

   

  a b    

  

F (0.05 ≥α)
α

f
(0.05 ≥α)f
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